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JEDNÁNÍ VALNÉ HROMADY VIA RUSTICA Z.S. 

Zápis 

Termín jednání:  18. 11. 2024, 16:00 hod. 

Místo jednání:  Restaurace Na radnici, nám. Prof. Bechyně 79, 394 21 Hořepník 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Evidence členů spolku 

3. Členské příspěvky 

4. Dokumenty spolku 

5. Organizační záležitosti spolku  

6. Projekty a aktivity spolku 

7. Diskuse 

8. Závěr 

Přítomní členové dle prezenční listiny: 

Veřejný sektor (celkem 5 hlasujících členů) 

Zájmová skupina – rozvoj obcí:    

1. Brána Vysočiny – zástupce Zdeněk Rajdlík 

2. Hořepnický region – zástupce Vladimír Kotýnek 

3. Mikroregion Košeticko – zástupce Bc. Zdeněk Sovka 

4. Sdružení Svidník – zástupce Petr Hradecký  

5. Svazek obcí mikroregionu Stražiště – zástupce Tomáš Kocour  

Soukromý sektor (celkem 8 hlasujících členů) 

Zájmová skupina – životní prostředí: 

1. Lucie Hlavinková, DiS. 

Zájmová skupina – zemědělství:  

1. Dominik Klimeš 

Zájmová skupina – podnikání:  

1. Eva Zadražilová   

2. Dagmar Kořínková 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas:   

1. Ing. Veronika Starková 

2. Hana Koronczi (na základě plné moci zastupuje Ing. Veronika Starková) 

Zájmová skupina – vzdělávání: 

1. Mgr. Šárka Vitovská 

2. Bc. Zdeňka Tulachová (na základě plné moci zastupuje Mgr. Šárka Vitovská) 

Omluvení členové (celkem 11): 

Veřejný sektor: 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 

1. Nová Lípa, zastupuje Mgr. Jaromír Pařík 

Soukromý sektor: 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 

http://www.dsonovalipa.cz/
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1. Ing. Alžběta Kolářová 

Zájmová skupina – životní prostředí: 

1. ZO ČSOP Pacov – zástupce Mgr. Filip Kačer 

2. RNDr. Miroslav Šrůtek, Ph.D. 

Zájmová skupina – zemědělství:  

1. Radek Kratochvíl 

2. VOD Jetřichovec, družstvo, zastupuje Ing. Josef Blažek 

3. Petr Holenda 

Zájmová skupina – podnikání:  

1. Ing. Josef Dvořák 

2. Bc. Jiří Hodinka 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas: 

1. Josef Bojanovský 

Zájmová skupina – sociální a zdravotní sféra: 

1. Farní charita Kamenice nad Lipou, zastupuje Jitka Koubová 

Zástupce kanceláře spolku: Ing. Renata Zíková, Lucie Hlavinková, Dis.  

Ad 1. Zahájení, schválení programu 

Jednání valné hromady zahájila předsedkyně spolku Eva Zadražilová v 16:00 hod., přivítala 

přítomné a seznámila je s navrženým programem. 

Eva Zadražilová uvedla, že jednání se účastní 13 členů (z toho 2 na základě udělené plné moci) 

z celkového počtu 24 členů. Veřejný sektor je zastoupen 5 členy, soukromý sektor 8 členy. Soukromý 

sektor tedy představuje 8 hlasů, tj. 61,54 %, veřejný sektor je zastoupen 5 hlasy, tj. 38,46 %. Současně 

žádná ze zájmových skupin nepředstavuje více než 49 % hlasů: rozvoj obcí – 5 hlasů (38,46 %), životní 

prostředí – 1 hlas (7,69 %), zemědělství – 1 hlas (7,69 %), podnikání – 2 hlasy (15,38 %), kultura, sport, 

volný čas – 2 hlasy (15,38 %), vzdělávání – 2 hlasy (15,38 %). Valná hromada je tedy usnášeníschopná, 

neboť je přítomna nadpoloviční většina členů a veřejný sektor ani žádná ze zájmových skupin 

nepředstavuje více než 49 % hlasů. 

Ověřovatelem zápisu je dle jednacího řádu osoba předsedající jednání, tedy předsedkyně Eva 

Zadražilová. Jako další ověřovatel byl navržen Zdeněk Rajdlík. Zapisovatelkou byla navržena Renata 

Zíková. 

Usnesení k bodu č. 1: 

✓ Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 1, schvaluje program jednání, dále 

schvaluje zapisovatelku Renatu Zíkovou a jako druhého ověřovatele zápisu Zdeňka Rajdlíka. 

Hlasování: pro 13   proti 0   zdržel se 0  Usnesení bylo přijato 13 hlasy. 

Ad 2. Evidence členů spolku 

Renata Zíková informovala o změnách v členské základně, ke kterým došlo v době od konání loňské 

listopadové valné hromady. Jednalo se o změnu zájmové skupiny u pana Miroslava Šrůtka, dále o 

ukončení členství pana Jakuba Nováka, volbu nové místopředsedkyně paní Veroniky Starkové a volbu 

nového člena rady pana Dominika Klimeše. 

Aktuálně má spolek 24 členů, z toho 6 členů z veřejného sektoru a 18 ze soukromého sektoru: 

Veřejný sektor (celkem 6 členů): 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 

1. Brána Vysočiny, zastupuje Zdeněk Rajdlík, MBA 

2. Hořepnický region, zastupuje Vladimír Kotýnek 

3. Mikroregion Košeticko, zastupuje Bc. Zdeněk Sovka 

4. Nová Lípa, zastupuje Mgr. Jaromír Pařík 

5. Sdružení Svidník, zastupuje Petr Hradecký 

6. Svazek obcí mikroregionu Stražiště, zastupuje Tomáš Kocour 

http://www.vodjetrichovec.cz/
https://kamenice.charita.cz/
http://www.mikroregionkoseticko.wbs.cz/
http://www.dsonovalipa.cz/
http://www.sdruzeni-svidnik.cz/
http://www.straziste.cz/
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Soukromý sektor (celkem 18 členů): 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 

1. Ing. Alžběta Kolářová 

Zájmová skupina – životní prostředí: 

1. ZO ČSOP Pacov, zastupuje Mgr. Filip Kačer 

2. Lucie Hlavinková, DiS. 

3. RNDr. Miroslav Šrůtek, Ph.D. 

Zájmová skupina – zemědělství: 

1. Radek Kratochvíl 

2. VOD Jetřichovec, družstvo, zastupuje Ing. Josef Blažek 

3. Dominik Klimeš 

4. Petr Holenda 

Zájmová skupina – podnikání: 

1. Eva Zadražilová 

2. Dagmar Kořínková 

3. Ing. Josef Dvořák 

4. Bc. Jiří Hodinka 

Zájmová skupina – vzdělávání:  

1. Bc. Zdeňka Tulachová 

2. Mgr. Šárka Vitovská 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas: 

1. Josef Bojanovský 

2. Ing. Veronika Starková 

3. Hana Koronczi 

Zájmová skupina – sociální a zdravotní sféra: 

1. Farní charita Kamenice nad Lipou, zastupuje Jitka Koubová 

 

Od 1. 1. 2025 by mělo dojít k těmto změnám: 

• ukončení členství Charity Kamenice nad Lipou  

• transformace svazků obcí (Svazek obcí mikroregionu Stražiště, DSO Nová Lípa) na 

společenství obcí.  

Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 2. 

Ad 3. Členské příspěvky 

Renata Zíková informovala o stavu úhrady členských příspěvků za roky 2022 a 2023: 

Členské příspěvky za rok 2022 

Členský příspěvek za rok 2022 dosud neuhradili: 

✓ Sdružení Svidník (4 125 Kč) 

 DSO Nová Lípa uhradil pouze část členského příspěvku ve výši 159 825 Kč, tj. vypočtená částka 

příspěvku za rok 2022 ve výši 234 570 Kč ponížená o platbu odpovídající počtu obyvatel města Počátky 

za rok 2021 (2 518 x 15 Kč/osobu = 37 770 Kč) a rok 2022 (2 465 obyvatel x 15 Kč/osobu = 36 975 

Kč). Bylo tedy uhrazeno o 74 745 Kč méně.  

            Členské příspěvky za rok 2023 

Členský příspěvek za rok 2023 dosud neuhradili: 

✓ Sdružení Svidník (4 275 Kč) 

DSO Nová Lípa uhradil pouze část členského příspěvku ve výši 214 485 Kč, tj. vypočtená částka 

příspěvku za rok 2023 ve výši 243 375 Kč ponížená o platbu odpovídající počtu obyvatel města Horní 

Cerekev za rok 2023 (1926 x 15 Kč/osobu = 28 890 Kč).  

Členské příspěvky na rok 2024 

Renata Zíková uvedla, že podklady k úhradě členských příspěvků byly členům zaslány e-mailem dne 

7. 11. 2024. Splatnost členských příspěvků je do 31. 12. 2024.  

http://pacov.csop.cz/
http://www.vodjetrichovec.cz/
https://kamenice.charita.cz/
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Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 3. 

Ad 4. Dokumenty spolku 

Renata Zíková seznámila přítomné s aktualizací jednacího řádu Via rustica z.s. upřesňující podmínky 

vznášení připomínek, průběhu korespondenčních jednání a zapisování. Nebyl podán žádný 

pozměňovací návrh tohoto dokumentu. 

Dále informovala o změně sídla spolku a změně údajů v příslušných dokumentech spolku (stanovy, 

směrnice aj.) 

Usnesení k bodu č. 4: 

✓ Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 4 a schvaluje aktualizovaný jednací 

řád spolku s platností od 18. 11. 2024.   

✓ Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 4, souhlasí s úpravou údajů o sídle 

spolku v příslušných dokumentech a pověřuje kancelář MAS zajištěním těchto úprav.  

Hlasování: pro 13   proti 0    zdržel se 0   Usnesení bylo přijato 13 hlasy. 

Ad 5. Organizační záležitosti spolku 

Ad 5.1 Personální změny v kanceláři 

Renata Zíková seznámila přítomné s personálními změnami v kanceláři spolku a informovala 

o aktuálním personálním zajištění aktivit a projektů MAS. 

Od 1. 11. 2024 působí v kanceláři MAS na dohodu o provedení práce paní Lenka Makovcová 

(administrativní činnost, kontrola projektů registrovaných na MAS aj.).  

K 31. 12. 2024 končí DPP Marii Kuranové, která působí v kanceláři MAS jako poradkyně a 

konzultantka pro žadatele v rámci programu Nová zelená úsporám Light.  

Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 5.1. 

Ad 5.2 Změna sídla spolku a adresy kanceláře spolku 

Renata Zíková informovala členy, že od 1. 10. 2024 je kancelář MAS přestěhována do nových 

prostor na adrese náměstí Svobody 171, 395 01 Pacov. V souvislosti s touto změnou je vhodné změnit 

i sídlo MAS (umístění sídla na nové adrese je předběžně odsouhlaseno vlastníkem, nutno schválit valnou 

hromadou).  

Usnesení k bodu č. 5.2: 

✓ Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 5.2, souhlasí se změnou sídla MAS a 

pověřuje kancelář MAS dořešením změny sídla s vlastníkem nemovitosti a nahlášením této změny 

příslušným institucím. 

Ad 6. Projekty a aktivity spolku 

Renata Zíková a Lucie Hlavinková předaly aktuální informace k níže uvedeným projektům a 

aktivitám spolku.  

 

Ad 6.1 Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

Renata Zíková informovala o ukončení realizace projektu k 31. 12. 2023.  

 

Ad 6.2 Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS Via rustica z.s. (SCLLD 2014-

20) 

Renata Zíková shrnula realizaci v rámci SCLLD 2014-2020, která umožnila žadatelům z území 
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MAS získat dotační prostředky na realizaci projektů v rámci Programu rozvoje venkova (PRV) a 

Integrovaného regionálního operačního programu (IROP). Do území MAS se za toto období dostalo cca 

85,25 mil. Kč.  

Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 6.1 a 6.2. 

Ad. 6.3 Strategie komunitně vedeného místního rozvoje MAS Via rustica z.s. na období 2021-2027 

Renata Zíková uvedla, že MAS má v integrované strategii schváleny a aktuálně realizuje 4 

programové rámce, a to Operační program Zaměstnanost plus (OPZ+), Operační program Technologie 

a aplikace pro konkurenceschopnost (OP TAK), Integrovaný regionální operační program (IROP) a 

Strategický plán Společné zemědělské politiky (SP SZP). Informovala členy o probíhající administraci 

přijatých žádostí v rámci IROP a OPTAK a o aktuálně vyhlášené 1. výzvě v rámci SP SZP.  

 Renata Zíková a Lucie Hlavinková dále představily projekt spolupráce v rámci SP SZP včetně 

zapojení MAS a ostatních partnerů (MAS Společnost pro rozvoj Humpolecka, MAS Via rustica z.s. a 

ČHMÚ – Národní atmosférická observatoř Košetice).  

V rámci projektu budou realizovány měkké akce zaměřené na problematiku kvality ovzduší s cílem 

zvýšit zájem obyvatel regionů o ochranu ovzduší. Bude probíhat demonstrační výzkum a informační 

výzkumné aktivity. Podrobnější informace k projektu členové obdrželi v podkladech pro jednání. 

Renata Zíková uvedla, že návrh projektu musí nejprve schválit valná hromada. Rada spolku při svém 

jednání dne 23. 9. 2024 přijala usnesení, v němž schválení realizace tohoto projektu spolupráce valnou 

hromadou doporučuje. 

Návrh projektu spolupráce: 

Předběžný název projektu spolupráce: Klimatické a environmentální dopady změn kvality ovzduší na 

vybraném území Kraje Vysočina v čase.  

Téma projektu spolupráce: Rozšířit a propagovat výsledky výzkumu kvality ovzduší zahrnující 

klimatické a environmentální dopady změn kvality ovzduší ve sledovaném území v čase. V rámci 

projektu budou realizovány měkké akce zaměřené na problematiku kvality ovzduší s cílem zvýšit zájem 

obyvatel regionů o ochranu ovzduší. Bude probíhat demonstrační výzkum a informační výzkumné 

aktivity. Cílem je 1) Zlepšení komunikace, spolupráce, a propagace výstupů specializovaného výzkumu. 

2) Informační kampaň v rámci území jednotlivých MAS a podpora jejich zviditelnění. 3) Pořizování 

expertních výsledků/výstupů prostřednictvím přímého vzorkování ovzduší v regionu. 4) Příprava 

monografie – realizací projektu vznikne odborná publikace. 

Rámcový rozpočet projektu spolupráce: 

Kód akce Počet kusů Cena 

kusu 

Cena celkem v 

Kč 

006 výstava 1 150 000 150 000 

005 přednášky 15 33 930 508 950 

007 exkurze 2 19350 38 700 

007 exkurze autobus 2 55 Kč/km 4400 

010 publikace 2  e-publikace/tisk 150 000 150 000 

001 mzda na přípravu, realizaci a řízení 

projektu 

2  420 000 

Rozpočet maximálně   1 272 050 Kč 

Zvolení režimu podpory dle ABER: čl.61 ABER (celková dotace na daný projekt nepřesáhne 200 000 

EUR) 
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Typové označení jednotlivých partnerů:  

- KMAS: Společnost pro rozvoj Humpolecka, z.s. 

- SMAS: Via rustica z.s. 

- Partner projektu: ČHMÚ - Český hydrometeorologický ústav, Národní Atmosférická 

Observatoř Košetice. 

Projekt zohledňuje potřeby území a respektuje principy metody Leader. 

Usnesení k bodu č. 6.3 k projektu spolupráce v rámci SP SZP: 

✓ Valná hromada bere na vědomí podané informace a schvaluje návrh projektu spolupráce SP SZP 

ve spolupráci s MAS Společnost pro rozvoj Humpolecka, z.s., a partnerem ČHMÚ – Český 

hydrometeorologický ústav, Národní Atmosférická Observatoř Košetice. 

Hlasování: pro 13   proti 0    zdržel se 0   Usnesení bylo přijato 13 hlasy. 

 

Renata Zíková dále informovala o možnosti rozšíření území působnosti MAS Via rustica z.s. o obec 

Lidmaň. Téma zapojení obce Lidmaň se řešilo již v červnu 2024 na osobní schůzce se starostou obce 

panem Jiřím Chválou a nyní se opětovně otevřelo na setkání DSO Nová Lípa.  

Přistoupení obce Lidmaň do MAS bude vyžadovat změnu koncepční části SCLLD a schválení 

aktualizovaného dokumentu valnou hromadou a následně příslušnými řídícími orgány (žádost o změnu 

SCLLD a standardizace MAS).  

Usnesení k bodu č. 6.3 ke změně SCLLD MAS Via rustica z.s. na období 2021-2027: 

✓ Valná hromada bere na vědomí podané informace, souhlasí s připojením obce Lidmaň do území 

MAS a pověřuje kancelář MAS příslušnými administrativními kroky v této věci. 

Hlasování: pro 13   proti 0    zdržel se 0   Usnesení bylo přijato 13 hlasy. 

Ad. 6. 4 Operační program Technická pomoc (OPTP) 2021-2027: 

Renata Zíková informovala o podpoře z OP Technická pomoc, jedná se o prostředky na zajištění 

chodu MAS (vyhlašování výzev, administraci žádostí o dotaci/o změnu/o platbu, konzultace se žadateli, 

kontrola projektů v době udržitelnosti …). Podpora z OPTP je rozdělena do několika projektů, realizaci 

prvního z nich MAS ukončila k 30. 9. 2024. Kancelář MAS nyní připravuje žádost o podporu v rámci 

druhého projektu.  

Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 6.4. 

Ad. 6. 5 Nová zelená úsporám Light (NZÚL) 

Renata Zíková uvedla, že v rámci NZÚL MAS eviduje přes 300 konzultovaných žádostí o dotaci pro 

nízkopříjmové domácnosti, z nichž je již 211 žádostí vyplaceno. Dále informovala, že poradenství MAS 

v rámci NZÚL je vypláceno na základě podané žádosti o dotaci a v ní vykázaných finančně ukončených 

projektů z prostředků NPŽP-NPO 1/2024   2. Podpora žadatelů NZÚ Light prostřednictvím MAS, 

EKIS, M-EKIS.  

Valná hromada bere na vědomí informace podané k bodu č. 6.5. 

 

Bližší informace k jednotlivým projektům členové spolku obdrželi také v předstihu v podkladech pro 

jednání. Veškeré informace o operačních programech, vyhlášených výzvách, alokacích atd. naleznete 

na webových stránkách MAS Via rustica: https://www.viarustica.cz/dokumenty-ke-stazeni/ 
 

Ad 7. Diskuse 

V rámci diskuse byl řešen projekt spolupráce v rámci SP SZP v souvislosti s jeho financováním, dále 

transformace svazků obcí, možnost nových členů do MAS, téma komunitní energetiky aj.  

https://www.viarustica.cz/dokumenty-ke-stazeni/
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Ad 8. Závěr 

Eva Zadražilová poděkovala přítomným za účast a spolupráci a ukončila jednání v 18:00 hod. 

Zapsáno dne 21. 11. 2024.  

Podpis zapisovatele: Renata Zíková   ……………………………………………………  

Podpis ověřovatelů: Eva Zadražilová ……………………………………………………  

Zdeněk Rajdlík  ……………………………………………………  


